
 

                    
 

Verbaler budsjett Bodø kommune 2021 
 

1. Høynet klimamål 

I gjeldende klima- og energiplan har bystyret vedtatt en målsetting om 60 % kutt i 

klimagassutslipp innen 2030, noe årets klimabudsjett viser er innen rekkevidde. En rekke 

sammenlignbare bykommuner har imidlertid vedtatt høyere ambisjoner. Bystyret har satt 

som mål at Bodø skal være en foregangskommune innen klima- og energiarbeidet, og ber 

om at en målsetning om 70 % kutt innen 2030 danner rammen for kommende 

klimabudsjett. 

 

2. Belysningsstrategi 

En bevisst tilnærming til lyssetting kan gi økt trivsel, større trygghetsfølelse, redusert 

energibruk og mindre lysforurensing i Bodø by. Bystyret ber om at det utarbeides en 

belysningsstrategi som tar for seg disse temaene. 

 

3. Toaletter i friluftsområder 

Det er store utfordringer med manglende toalett ved strender og i friluftsområder. Det 

utredes og framlegges sak som viser hvor behovene er størst, og hvordan Bodø kommune 

kan løse dette gjennom ulike samarbeidspartnere. Det søkes samarbeid med kunnskapsmiljø 

og forvaltningsmyndigheter for nasjonalparker for å utvikle en pilot for framtidas SMART 

toalettløsning i naturområder.  

 

4. Satsing på talentutvikling innen filmproduksjon i nord 

Bodø og Salten har over år gjennomført filmfest Salten og har gitt ungdommer innsyn og 

erfaring i film som historiefortelling. Bodø skal legge til rette for å tilby talentutvikling innen 

filmproduksjon. Det framlegges sak som viser hvordan dette kan gjennomføres ved bruk av 

egne ressurser og i et samarbeid med NFK, Filmfond Nord og TVIBIT, Tromsø kommune. 

 

5. ICORN 

Ytringsfriheten er under press flere steder i verden. Forfattere og kunstnere med ulike 

uttrykk trues til taushet, og flere er på flukt. Som Europeisk Kulturhovedstad vil Bodø 

forsvare ytringsfriheten gjennom et solidarisk prosjekt og deltagelse i et internasjonalt 

samarbeid. Det framlegges sak som forbereder Bodøs deltakelse i nettverket International 

Cities Of Refuge Network. I saken presenteres ulike samarbeidspartnere og 

finansieringsløsninger, herunder tilknytning til Europeisk Kulturhovedstad. 

 

6. Psykisk helse  

Bodø kommune har siste årene satset stort på psykisk helse blant barn og unge. Bystyret ber 

rådmannen legge frem en sak som viser om ressursene er hensiktsmessig fordelt mellom 

barnehage, barne- og ungdomsskole for å sikre at alle får tilgang til den hjelpen de trenger. 



 

                    
 

7. IKT-strategi 

Bodø har vedtatt en digitaliseringsstrategi, bystyret bes rådmannen utarbeide en helhetlig 

IKT strategi som bygger opp under digitaliseringsstrategien. Den skal inneholde tiltaksplan 

hvor planlagte prosjekter og investeringer synliggjøres, i den sammenheng skal det mål og 

investeringskostnader med prosjektet beskrives. Det bes også om at status på eksisterende 

prosjekter. 

Bystyret ber om sak ila første halvår 2021. 

 

8. Fotballhall  

I tråd med investeringsplanen gis Rådmannen fullmakt til å gå i dialog med Mørkvedhallen 

SA for å finne beste organisering for å realisere bygging av fotballhall på Mørkved. 

Eksisterende bevilgning er å anse som forskuttering av spillemidler 

 

 

9. Næringsfondet evaluering 

Rådmannen bes legge frem rapport på hvilke resultater som er oppnådd gjennom 

næringsfondet. Rapporten inngår i kommunens årsrapport.  

 

10. Faste avtaler skal innarbeides med årlig rapportering som inngår i kommunens 

årsrapport 

 

11. Omsorgsbolig/omsorg + ved Furumoen 

Det bes om en utredning om utvikling av Furumoen sykehjem der omsorgsboliger 

blir sett i en sammenheng med sykehjemmet og de fasiliteter som finnes der, nemlig 

lege, fysioterapi, frisør, kjøkken/kafé, hjemmetjeneste. Det er et ønske at ved videre 

utvikling av omsorgsboligtilbudet kan Skjerstad bygningsstiftelse benyttes som 

verktøy, noe som vil medføre at Bodø kommunes investeringsnivå ikke vil bli påvirket 

av utbyggingskostnadene. 

Skjerstad bygningsstiftelse har pr. i dag 6 leiligheter som er definert som 
eldreboliger/omsorgsboliger, og lokalisert i nær tilknytning til Furumoen og 
hjemmetjenestens base.  
Det som vil være mulig er å videreutvikle dette området med flere omsorgsboliger, 

tilrettelagt for omsorg +. Det vil gi et fullverdig, helhetlig botilbud i tråd med de tre 

øverste trinnene på omsorgstrappa, eldrebolig, omsorg+ og sykehjem. På denne 

måten kan kommunen beholde eksisterende og nødvendige sykehjemsplasser 

inkludert demensplasser, og få tildelingsrett til boliger med omsorg+ standard 

 

12. Elevhjem 

Rådmannen bes gå i dialog med Bodø kommunale boligstiftelse og NFK om bygging 

av elevhjem for elever i videregående skole tilsvarende konseptet Active Living i 

Narvik.  
 



 

                    
 

13. Brukerråd for hjemmeboende pleie- og omsorgsmottakere 

Det bes om en sak der behovet for et eget brukerråd for hjemmeboende som mottar 

pleie og omsorg blir belyst, og eventuelt opprettet. 

 

14. Gjennomgang av medlemskap i sammenslutninger/foreninger 

Bodø kommune er medlem i flere sammenslutninger/foreninger. 
Vi har fått henvendelser vedrørende mulig medlemskap i 
-   Utmarkskommunenes sammenslutning 
-             NFKK | Nettverk for fjord- og kystkommuner 
-             Norges nasjonalparkkommuner 
-             Energiportalen 

 
Bystyret ønsker en sak med en komplett oversikt over sammenslutninger/foreninger vi er 
medlem i, og som kan ha politisk verdi for Bodø kommune. 
 
Bystyret ønsker å vite hva det koster pr. år i kontingent, og i omtrentlig tidsbruk fra ansatte, 
samt en vurdering av om vi fremdeles skal være medlem der vi er, og om vi skal melde oss 
inn i andre sammenslutninger.    

 

 

15. Budtjenesten 

Boklevering fra biblioteket til kunder i Skjerstad og Saltstraumen stoppet opp da den kommunale 

budtjenesten ble nedlagt. Nå foreslår rådmannen å reetablere denne tjenesten, forutsetter bystyret 

at det også innebærer at boklevering til kunder i Skjerstad og Saltstraumen reetableres fra 1.1.2021 

 

16. Klimamillion 

Klimamillionen er et stimuleringstiltak rettet mot næringslivet og andre relevante aktører for å 

oppnå utslippsreduksjoner i Bodøsamfunnet i tråd med ambisjonene i Bodø kommunes klima- og 

energiplan. Det er behov for en stimuleringsordning for å stimulere til utslippsreduserende tiltak hos 

samfunnsaktører i Bodø slik at våre mål for samfunnet kan nås. Støtteordningen skal lyses ut med 

nærmere bestemte rammer og kriterier, særskilt knyttet til konkrete og målbare 

utslippsreduksjoner. Prioriterte område med store potensialer for utslippsreduksjoner er 

eksempelvis innen bygg- og anleggsbransjen, grønn luftfart eller havbruk.  Det avsettes 1 million fra 

næringsfondet til formålet. Rådmannen bes legge frem en sak med kriterier og prioriteringer for 

støtteordningen. 

 

 



 

                    
 

17. Bygging av omsorg + 

I investeringsplanen ligger det en betydelig investering i at kommunen bygger Omsorg+  

 -boenheter til brukere som en del av helsetrappa i tillegg til andre boformer. En rekke 

kommuner i landet har valgt å benytte seg av borettslagsmodellen og dermed tilby brukerne 

å eie egne omsorgsboliger eller alternativt leie fra kommunen. Det tilbys 45 % 

investeringstilskudd fra staten pr dd. Dette gis inntil en maksimal byggekostnad pr leilighet. 

En slik modell forutsetter gode vedtekter og klausuler som sikrer den enkelte beboer og 

deres behov i tillegg til at en må sikre at leiligheten kan selges videre gjennom prisregulering 

ved utflytting av de enkelte leilighetene. Gjennom en slik modell oppnår en flere positive 

effekter. Brukerne får eie sin egen bolig også når de har behov for mer støtte og hjelp fra 

det offentlige. Kommunen frigjør betydelige investeringskostnader og dermed en stor 

reduksjon i kapitalutgifter på driftsbudsjettet. Rådmannen bes derfor om å legge. frem en 

sakt hvor denne modellen er alternativ til den tradisjonelle kommunale utbyggingen av 

Omsorg+-prosjektet. 

18. Bodø kommune får stadig flere eldre eldre, og det er viktig at kapasitet, organisering og 

utnyttelse av fagkompetanse gir et best mulig tilbud til flest mulig. 

Bystyret ber om at det legges fram en sak om organiseringen av, og kapasiteten på 

korttidsplasser, rehabiliteringsplasser og sykehjemsplasser i kommunen. 

Driften av Lillebølgen er i dag underlagt Miljøtjenesten. I den grad det legges opp til 

samdrift/felles utnyttelse av kompetanse med Sølvsuper helse- og velferdssenter, 

understrekes det at beboerne på Lillebølgen har særegne behov i forhold til øvrige brukere 

og beboere på senteret slik det planlegges drevet. Det er derfor en forutsetning at beboerne 

fortsatt skal ha et botilbud med god miljøterapautisk kompetanse som legger til rette for 

meningsfullt innhold i hverdagen og er godt tilpasset den enkeltes behov. 


